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Vážení spoluobčané, 
vyhlášením nouzového stavu a přijetím nařízených opatření 
se stal život v obci z hlediska kultury a společenského vyžití 
mnohem chudší. Plánované společenské akce byly přesunuty 
nebo zrušeny. Všechny amatérské fotbalové soutěže byly 
z důvodu šíření pandemie nového typu koronaviru předčasně 
zastaveny. Činnost jednotlivých spolků a organizací je poza-
stavena. Ulice se vyprázdnily a pohyb občanů se omezil na 
práci na zahrádce, procházky po lese nebo projížďky na kole 
po okolí. Omezili jsme společenské kontakty a dokonce i 
návštěvy mezi příbuznými. Všichni se těšíme na ukončení 
omezení a návrat k běžnému životu.  
Chtěli bychom poděkovat vám všem za dodržování nutných 
opatření, protože i díky ukázněnosti občanů jsme prozatím 
zůstali mezi obcemi, které nemají prokázaný výskyt nemoci 
v obci. Děkuji našim občanům, kteří v rámci svého povolání 
a zaměstnání jsou denně vystaveni zvýšenému nebezpečí 
nákazy. Především bych chtěl poděkovat všem ženám, které 
od začátku krizového opatření doma šily látkové roušky a 
prostřednictvím prodejny COOP je předávaly našim obča-
nům.   
Prozatím nepřipravujeme náhradní termíny akcí, které jsme 
museli zrušit na základě bezpečnostních opatření. Odložené 
divadelní představení Neuklízeč Karel předpokládáme 

v měsíci říjnu. Již zakoupené vstupenky zůstávají v platnosti 
pro náhradní termín, nebo je možné je vracet na obecním 
úřadě v úředních hodinách. Pokud dojde k uvolnění zákazů 
a omezení, začneme připravovat opět kulturní a společenské 
vyžití. O plánovaných akcích budeme informovat. 
Nadále zůstává v platnosti zákaz pohybu osob na veřejnosti, 
v prodejnách, v budově obecního úřadu bez používání 
ochranných prostředků dýchacích cest s rozestupy min. 2 m. 
Úřední hodiny Obecního úřadu jsou vždy v pondělí a ve stře-
du od 8,00 do 12,00 hodin a od 13,00 do 17,00 hodin.  
Přednostně používejte komunikaci po telefonu 724 181 383 – 
Pavel Sládek, nebo 724 216 508 – Helena Ešková, nebo e-
mailu info@obecdrozdov.eu, nebo mistostaros-
ta@obecdrozdov.eu.  
Kdo dosud neprovedl úhradu za popelnice a psy za rok 2020, 
použijte přednostně převod na bankovní účet 
č. 4445535399/0800, jako variabilní symbol použijte číslo 
popisné. 
 
Děkujeme za dodržování bezpečnostních opatření, přejeme 
pevné zdraví a hodně fyzických i morálních sil.  
 

Helena Ešková (místostarostka obce)                                         
Pavel Sládek (starosta obce) 

Krásné sobotní odpoledne 22. února patřilo již k tradičnímu 
drozdovskému Masopustu. Na návsi se sešla spousta masek, 
ale i přihlížejících, které vytáhlo z domovů slunečné, přesto 
trochu větrné počasí.  
Po 14. hodině předal starosta obce pan Pavel Sládek maskám 
klíč od obce a masopustní veselí mohlo začít.  
Námětem 13. ročníku byla Cesta do pravěku. Průvod masek 
se za doprovodu dechové hudby vydal na obvyklou pochůzku 
obcí. Vpředu jelo pravěké vozidlo tažené mamuty, kterým 
pomáhali odvážné masky i přítomní bez masek. Ti se mohli 
na voze posilnit dobrým pitím. Nechyběly pravěké povozy 
s koblihami, preclíky a svařeným vínem. U řezníka si pří-
tomní mohli koupit voňavé klobásky. 

Masopustní veselí řídili pravěcí lidé, nechyběli tu ani medvě-
di. Dohlížet na průběh akce přišli pan král s královnou a prin-
ceznami, pobavit se přišli Slunečník, Měsíčník, Větrník 
i s Večernicí, rytíř, smrtka s kosou, faraon, indián, Sponge-
bob, beruška  a další a další krásné masky. 
Průvod skončil opět u obecního úřadu, kde byla pravěkými 
lidmi pohřbena basa. Tím Masopust neskončil. Velké i malé 
masky se mohly jít pobavit do sálu v hostinci U Lisých, kde 
hrál pro děti i dospělé DJ Fanda Kožíšek. 
Děkujeme paní Aleně Hertlové za krásné masky, které nám 
každý rok propůjčuje na náš masopust. Těšíme se na příští  
14. ročník drozdovského Masopustu!  

Za SDH Drozdov Eva Ešková 

Ohlédnutí za Masopustem 2020 



Vesničko má zakouřená, aneb musí to tak být? 

Jsem rád, že jsme se asi před 20-ti lety nastěhovali do Droz-

dova, a snad si můžu dovolit již hovořit o naší obci. Je tu 

krásně, společně děláme spoustu věcí, aktivit atd. Za to bych 

rád poděkoval všem, kteří se o kulturně-společenské soužití 

starají a mají s tím nemálo práce. 

Je tu krásně, jsem sice napsal, ale přeci bych si dovolil ale-

spoň upřesnit období – v létě. Každý rok, asi i s přibývajícím 

věkem, vnímám citlivěji a stále méně se těším na zimní obdo-

bí. Ptáte se proč? V létě se totiž netopí.  

Podzim, zima i jaro mají jako každé roční období své kouzlo. 

Podzim je krásný, hraje všemi barvami, a když má člověk 

možnost, vyrazí do přírody dobít energii. Zima má také své 

kouzlo – tedy pokud nějaká je, a jaro nabíjí člověka svěží 

zelení. Jak ovšem nabíjí člověka fakt, že ať se vrací 

z procházky po lese, nebo jede k večeru unavený z práce, vidí 

Drozdov zahalen do oblaku, který spíše připomíná historické 

fotografie Londýna z období průmyslové revoluce kolem roku 

1890. Často mne při ta-

kovýchto návratech spíše 

napadají verše Petra Bez-

ruče: „v dým zahalen 

vítkovských pecí jsem 

stál“. Je zajímavé, že 

z okolních obcí máme, 

dle mého pozorování, 

v tomto ohledu jedno-

značné prvenství. 

 

Přitom, když jste na pro-

cházce v lese nad Droz-

dovem, vidíte, že se jed-

ná v podstatě o 5 až 10 spoluobčanů, kteří dokáží svým způ-

sobem topení zamořit široké okolí a znepříjemnit tím život 

ostatním. Před několika lety jsem psal do Drozdovských no-

vin článek s názvem: „Ostravo, my také“, který reagoval na 

zvýšené množství polétavého prachu na Ostravsku a zamýšlel 

se nad stejným problémem u nás. 

Z hlediska legislavy má každý právo na roztopení kotle, nebo 

jakéhokoli lokálního vytápění během 10ti minut. Jestliže však 

někdo roztápí kotel celé odpoledne, nebo 5 x za den, je to 

trochu moc. Ptám se proč? Odpovědí proč kouří komín je 

několik: 

Člověk neumí topit. Člověk nechce chodit často přikládat. 

Nebo dokonce chce „zatopit všem“ v Drozdově, čemuž roz-

hodně nevěřím. 

 

Drazí spoluobčané, vy, kterých se to týká. Nešlo by se nad 

vaším topením trochu zamyslet? Mohli byste se, prosím, ně-

kdy po zatopení, nebo v průběhu dne podívat z okna, kam 

teče váš kouř? Zejména při častých inverzích? Stále řešíme 

potíže s respiračními onemocněními. Jisté je, že nemalou mě-

rou se na nich podílí i zvýšený podíl prachu, jedovatých 

a  rakovinotvorných látek ve vzduchu, které studenou destila-

cí paliva vznikají.  

Nám, kteří zažili socialistický rozkvět kouřících komínů nejen 

na vesnicích, to už tolik nepřinese, ale co naše děti? Je skuteč-

ně nutné, aby musely dýchat saze s dehtem a jinými pracho-

vými částicemi, které mohou způsobovat nejen záněty průdu-

šek, plic atd. Tyto záněty pak díky malé velikosti částic (sazí)  

mohou zůstat v těle a postupně se stát chronickými. Od chro-

nického zánětu již pak není daleko k trvalým obtížím, které 

mohou případně přerůst i v rakovinu.  

Ekonomická stránka jde v tuto chvíli stranou, protože kouřící 

komín je jednoznačným vyhazováním peněz. Účinnost spalo-

vání uhlí v dobře seřízeném kvalitním kotli je asi 65%. Pokud 

komín kouří, může být účinnost poloviční, čili kolem 35%. 

Takže ten, kdo z finančních důvodů topí tímto způsobem, tak 

z 30 metráků uhlí 10 metráků promění jen v prach a saze a ne 

v teplo, jinými slovy je vyhodí z okna – k velké radosti svých 

spoluobčanů. (Asi přeci jen tolik šetřit nepotřebuje). 

Je tu ještě jedna věc, ať už lidé využívají nebo ne „Kotlíkové 

dotace“. Po roce 2022 by měl být zakázán provoz starých 

kotlů první a druhé emisní třídy, a pokud bude někdo tímto 

způsobem zkontrolován, může mu hrozit vysoká pokuta až 

do 50 000 Kč. 

Jak řešit tento problém, když legislativu v podstatě máme, jen 

ji nedodržujeme? 

Dovolím si rozdělit majite-

le kouřících komínů 

na 2 skupiny: 

První je ta, která přeci jen 

na nějaké rozumné upo-

zornění zareaguje a bude 

se snažit své kouřové pří-

spěvky minimalizovat. To 

je stav, který si myslím, 

bychom si měli všichni 

přát. 

Druhé skupině je vše jedno 

a nic řešit nemíní.  

Zde to může dojít až do extrému, kdy bude přivolán příslušný 

úřad, a dotyčný si může vysloužit citelnou pokutu. 

Pokud tedy nezapracuje dohoda, řeší se problematika přes 

obecní úřad a teprve když dotyčný nereaguje ani na obecní 

výzvu, je možno poslat ke znečisťovateli kontrolu spalovací-

ho zdroje. 

„Možnost provádět kontrolu přímo v domě znečišťovatele má 

obec až od letošního roku. Kontrola má možnost kontrolovat 

jak kamna nebo kotel, tak topivo, jímž se v něm topí. Zejmé-

na ji bude zajímat, zda se nespaluje jiné než předepsané pali-

vo v suchém stavu či zda se nespaluje hnědé uhlí energetické, 

lignit, uhelné kaly či proplástky. Za takový přestupek lze ulo-

žit pokutu až do výše 50 000 Kč,” vysvětluje Vojtěch Dědek, 

vedoucí právní poradny Frank Bold. Co přesně je přestupkem 

podle zákona o ochraně ovzduší, vyjmenovává § 23 tohoto 

zákona. 

 

Další možnost je tzv. systémové řešení, kdy obec může zaká-

zat spalování určitého druhu paliva. Dříve nebo později se tak 

stane, nicméně nikoli na obecní, nýbrž na státní úrovni. Pokud 

bude každá zima probíhat podobně, pak se budeme moci 

zhluboka nadechnout tehdy, až to za nás vyřeší vyhláška nebo 

stát.  

 

Nešlo by to zkusit hned?  

Stačí se jen zhluboka nadechnout. 

 

Čisté ovzduší přeje Vladimír Fryauf 



 

Co se dělo ve škole  

On-line soutěž o nejhezčí kraslici a velikonoční dekoraci 

Letošní rok začal v SDH, jako každý předchozí, Výroční val-

nou hromadou, kde jsme si shrnuli činnost SDH v roce 2019 

a naplánovali další činnost na rok 2020. Bohužel náš plán 

zhatil nouzový stav, takže naplánované akce jako hasičský 

ples, okresní soutěž v požárním sportu a další a další akce 

byly zrušeny a to, dle rozhodnutí Sdružení hasičů Čech, Mo-

ravy a Slezska, minimálně do 30. 6. 2020. Plánovaná akce, 

jako je Prázdninové posezení u hasičů, která byla plánována 

na přelom prázdnin, bude nejspíš také posunuta na lepší časy. 

To záleží na dalších nařízeních. 

S Obecním úřadem jsme se domluvili na uskutečnění sběru 

železného šrotu, který by se měl konat v měsíci květnu.  

Čištění koupaliště odložíme také na jiné období a to hlavně 

kvůli velkému suchu.  

Jinak i přes nouzový stav provádíme opravy a údržbu na naší 

technice, takže je naše jednotka zásahu schopná.  

Přejeme všem hodně zdraví a pevné nervy v tomto náročném 

období. 

 

E. Ešková 
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V lednu uspořádali rodiče žáků školní ples, tentokrát v krásně 
vyzdobeném sále v hostinci U Lisých. Po celou dobu tu pa-
novala skvělá nálada. K poslechu a tanci hrála přítomným 
skupina Sortiment a na tanečním parketu bylo neustále plno. 
Nechyběla ani bohatá tombola. Všichni se skvěle bavili až 
do brzkých ranních hodin. Ples se velmi vydařil. 
V únoru paní učitelky z MŠ připravily pro děti ze školky 
i školy v hostinci U Lisých Masopust. Děti měly opravdu 
nádherné masky a společně soutěžily v různých disciplínách 
a DJ jim k tanci pouštěl krásné písničky. Děti si užily plno 
legrace. 
V současné době je škola uzavřena z důvodu karantény. Život 
se tu ale nezastavil. Ve škole probíhá výuka na dálku. Děti 
a rodiče s učiteli komunikují pomocí emailů, WhatsAppu 
a telefonicky. Dětem jsou zadávány úkoly převážně zábavnou 
formou procvičování a opakování. Také se jim vysvětluje 
nové učivo a procvičují si získané poznatky v aplikaci Didak-

ta nebo Včelka. Sledovat mohou také výukový program 
v televizi na ČT 2 – UčíTelka. Rodiče zasílají učitelům zpět-
nou vazbu o tom, co děti doma dělají a jak to děti zvládají. 
Před Velikonocemi jsme uspořádali on-line soutěž o nejhezčí 
kraslici a velikonoční dekoraci. Děti nám posílaly z domova 
obrázky svých nazdobených kraslic a dekorací. Jejich výrob-
ky byly opravdu krásné. Hlasování proběhlo po internetu. 
Soutěž se velmi povedla i na dálku.  
Od 1.4. – 30.4. probíhal ve škole zápis dětí do ZŠ. 
Začátkem května od 2.5.- 16.5. se uskuteční zápis dětí 
do MŠ. 
Vzhledem k mimořádným opatřením jsou oba zápisy organi-
zovány bez přítomnosti dětí. Na doporučení MŠMT budou 
žádosti o přijetí podány bez osobní přítomnosti zákonných 
zástupců žáků. 

I. Němečková 

3. místo 

2. místo 

1. místo 
1. místo 

2. místo 3. místo 

Sbor dobrovolných hasičů 



Jaro 2020 

Zpráva SPOZ 
Narozené děti: 

Vojtěch Cvárovský, č.p. 39 – 5.4.2020 

Radek Vodička, č.p. 161 – 28.1.2020 

Ema Otradovcová, č.p. 206 – 31.12.2019 

 

V sobotu 25.4. vstoupili do svazku manželského paní 

Michaela Palková a pan Michal Dlouhý. 

Novomanželům srdečně blahopřejeme a na jejich 

společné cestě životem přejeme hodně štěstí a lásky.  

Vstoupili do svazku manželského: 

V sobotu 29.2. jsme mezi občany Drozdova přivítali nové občánky, 

Barboru Holečkovou, Františka Sehnoutku a Nelu Tlustou. Občán-

ky přivítal starosta obce Pavel Sládek, za SPOZ Jitka Humlová 

a Marie Lisá. Děti ZŠ Drozdov pod vedení paní učitelky Ireny Ně-

mečkové zpestřily pásmem písniček a básniček toto slavnostní od-

poledne. 

 

Takové jaro si asi nikdo z nás nepředstavoval. Všichni se 

pomalu od ledna na něj těší a pak… Přišla doba koronavirová. 

Když jsme vídávali v kinech a v televizi katastrofické filmy, 

jak neznámý virus vyhubil skoro celé lidstvo, nebrali jsme je 

vážně a spíše vnímali herecké obsazení, povedené vizuální 

efekty, navíc často kvůli sledovanosti nesměl chybět milostný 

příběh. Například úspěšná mladá lékařka a statečný záchranář 

– to přece musí skončit Happy endem! 

 A najednou je to tady! Skutečnost. Strach. Karanténa. Izola-

ce. Nejistota. Přemýšlíme. Šijeme si roušky. Je to nepohodl-

né, ale něco na tom je. Říkají i ve světě. Chodíme 

v rukavicích. Nesmí chybět dezinfekce. Gely v kabelkách. 

Všimli jste si, jak v obchodech mizí vodka a rum? Ruší se 

všechny hromadné akce. Takže i tradiční Pálení čarodějnic, 

na které se mnozí těšili. Ale musíme myslet pozitivně. Např. 

od dob pandemie Španělské chřipky žijeme v zemi 

s vynikajícím zdravotnictvím, které nám mohou ve světě zá-

vidět. To mi věřte. Žijeme na vesnici. Většina má zahrady, 

dvorky. Počasí je pěkné, můžeme grilovat. Už jste také vytáh-

li Člověče, nezlob se nebo si zahráli karty? Máme čas na za-

hrádky a doma se pustit do úklidu, který už byl dávno potře-

ba. Na Facebooku se objevila pěkná parodie na písníčku He-

lenky Vondráčkové: Víte, kam pojedeme letos na dovolenou? 

„Projděte dům do všech koutů… „ 

 Povoleny jsou procházky lesem, v dnešní době hojně využí-

vány k výletům i sportovním aktivitám, často za doprovodu 

našich pejsků. Tady musíme připomenout, že nastává období 

kladení mláďat spárkaté zvěře. Zde může docházet k rušení 

a zbytečnému zneklidňování zvěře. A to především našimi 

čtyřnohými miláčky. Právě oni mohou napáchat spoustu škod 

na čerstvě narozených nebo vyvedených mláďatech. Od roku 

1959 zavedla Československá myslivecká jednota červen jako 

měsíc myslivosti a ochrany přírody. Nebyl vybrán náhodně. 

V měsíci nejkratších nocí a nejbujnějšího růstu vegetace se 

rodí, nebo vyvádějí mláďata. Proto je v tuto dobu potřeba  

mláďata chránit a respektovat. 

Tato doba dříve či později pomine a my se opět budeme se-

tkávat na společných akcích, na které už se těšíme. 

 

      Za MS Holý vrch R. Jelínková                                                                                              

Dne 24.4.2020 zemřela paní Kateřina Kolouško-

vá, č. p. 178, ve věku 76 let. 

Dne 29.4.2020 zemřela paní Marie Valášková, 

č.p. 230, ve věku 82 let. 

Upřímnou soustrast pozůstalým. 

Opustili nás: 

Valná hromada TJ Drozdov  

V sobotu 7. března se v hostinci U Lisých konala valná hro-

mada TJ Drozdov. Zazněly zprávy o činnosti jednotlivých 

oddílů. Sport TJ Drozdov totiž není jen fotbal, na který může-

me být patřičně hrdí, neboť žákovská základna patří mezi 

největší v celém okrese. Ale jsou to také tenisté, kulturisti, 

cvičení žen, ping pongové turnaje a bruslení pro veřejnost. 

Účastí obohatili jednání také zástupci Okresního fotbalového 

svazu Beroun, zástupci obce a dalších spolků, se kterými 

celoročně probíhá úzká spolupráce v rámci své činnosti, ale 

i při pořádání společenských akcí.  

Na závěr zástupci TJ Drozdov poblahopřáli Janu Matějkovi 

k životnímu jubileu, které oslavil v těchto dnech.   

F. Palek 

Za SPOZ J. Humlová 


